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Zajímavosti
� Podle historika Aloise Josefa Pát-

ka se měla tato část Jihlavy správně 
nazývat „Dvůr u hrušky,“ což odvodil z 
německého pojmenování Birnbaumhof.

� První písemná zmínka o obci pochá-
zí z roku 1359.

� Nachází se zde velká průmyslová 
zóna.

� Od jara 2021 je zde zřízeno očkova-
cí centrum proti nemoci covid-19.

městské části Hruškové DvoryPředstavujeme

MĚSTSKÁ ČÁST Hruškové Dvory se nachází asi dva kilometry severovýchodně od centra Jihlavy. Snímek pořídil Milan Vilímek Jihlavský, jehož fotografie Jihlavy 
jsou k zakoupení.  

Myslím si, že spousta Jih-
laváků a lidí z okolí, dokud 
nenavštívili očkovací cent-
rum v době covidové, neměla 
o Hruškových Dvorech poně-
tí, říká skepticky Magda Děd-
ková, předsedkyně Osadního 
výboru Hruškové Dvory. 

Veronika Dawidowicz �

Jaké to je být předsedkyní osad-
ního výboru? Je to velká zodpo-
vědnost?

Být předsedkyní osadního výbo-
ru (OV) je náročné, zavazující a 
taky trochu nevděčné. Jsem v OV 
teprve krátce, první volební obdo-
bí. Předchozí OV se rozpadl a po 
nějakou dobu žádná komunika-
ce s radnicí neprobíhala. To se na 
Hruškových Dvorech podepsalo 
velmi negativně. 

Přišli jsme i o to málo, co zde 
z občanské vybavenosti bylo. Na 
začátku jsme tedy chtěli především 
obnovit činnost OV, navázat komu-
nikaci s jihlavskou radnicí a vrátit 
do Hruškových Dvorů společenský 
život. 

Jak často se jako osadní výbor 
scházíte a jaká témata nejčastěji 
řešíte? 

Scházíme se jednou za měsíc, 
kromě letních prázdnin. Těší mě, 
že na schůzky OV chodí i další 
občané Hruškových Dvorů a zapo-
jují se do našich aktivit. K řešení je 

toho opravdu dost. 
Stanovili jsme si několik prio-

rit, pro které bychom chtěli zís-
kat i jihlavskou radnici, a uskuteč-
nit je. Jde především o občanskou 
vybavenost, která nám zde zoufale 
schází. 

Řešíme připomínky spoluobča-
nů, vyjadřujeme se k dokumen-
tům, které nám zasílá magistrát. 
V současné době se např. zpraco-
vává nová územní studie pro Hruš-
kové Dvory, další studie na rozšíře-
ní průmyslové zóny. 

Pořádáte ve vaší městské části 
nějaké společenské akce?

Jako OV jich připravujeme něko-
lik ročně, především pro děti. Začí-
náme na jaře tradičním pálením 
čarodějnic, k svátku dětí dětské 
odpoledne, loučení s létem, draki-
ádu. 

Na Halloween zde dobrovolníci 
připravují oblíbenou „strašidelnou 
stezku“. Rádi bychom přidali i dal-
ší aktivity, ale chybí nám společen-
ská místnost, kde bychom se mohli 
scházet.  

Co se vám osobně v Hruškových 
Dvorech nejvíce líbí? Je něco, na 
co jste pyšná? 

Přímo na Hruškových Dvorech 
není líbivého nic. Stará část Hruško-
vých Dvorů je situována především 
kolem severovýchodní výpadovky z 
města, ze které udělala průmyslová 
zóna frekventovanou silnici s něko-

lika tisíci vozidly denně. 
Nové sídliště, ve kterém přibývají 

stále nové bytové domy, bez jakéko-
li občanské vybavenosti, s velkým 
problémem malého počtu parkova-
cích míst, bez parku pro odpočinek, 
cest pro pěší, kočárky i cyklisty, také 
není nic líbivého. 

Co třeba příroda?
Než začala kůrovcová kalami-

ta, byla zde hezká příroda kolem 
s možností pěkných procházek. 
Nyní jsou stráně holé, cesty roz-
ježděné nebo zatarasené spadlými 
stromy.

Myslím si, že spousta Jihlaváků 
a lidí z okolí, dokud nenavštívili 
očkovací centrum v době covido-
vé, neměla o Hruškových Dvorech 
ponětí.

Hruškové Dvory měly jednu 
dobu tendenci oddělit se od Jih-
lavy. Jak jste na tom aktuálně?

Ta myšlenka je zde stále živá, ale 
bohužel již nerealizovatelná. Trápí 
nás, že z Hruškových Dvorů se sta-
la nevzhledná periferie města Jihla-
vy sužovaná průmyslovou zónou.

Co dalšího aktuálně trápí oby-
vatele Hruškových Dvorů? Co 
vám v této lokalitě chybí? 

Chybí nám především občanská 
vybavenost. Chodníky, přechody, 
osvětlení, cyklostezka směr cen-
trum města. Nemáme zde žádné 
služby ani obchod alespoň s potra-

Zoufale nám chybí občanská vybavenost
vinami. Hospodu a kulturní míst-
nost pro setkávání. Trápí nás tisí-
ce projíždějících aut denně, hluk 
a prach z průmyslové zóny. Přede-
vším nás trápí nezájem o naše pro-
blémy.

Co se vám v posledních letech 
podařilo? Máte nějaké plány do 
budoucna? 

Žádné velké plány nemáme. Chtě-
li bychom vylepšit nevyhovují-
cí stávající dětské hřiště. Upravit a 
vybavit plochu, kde pořádáme spo-
lečenské akce, aby toto místo mohli 
využívat všichni občané k setkávání 
a k odpočinku.  

Je v „Hruškáčích“ nějaká rari-
ta/zajímavost, co stojí za zmínku 
a co by lidé neměli přehlédnout, 
když se k vám vydají?

Raritu tu určitě máme. Novou, 
moderní průmyslovou zónu s chod-
níky i částí cyklostezky.


